
 
   Muis�o  

   6.2.2025 

 

Kyliltä kuuluu- ilta 

Aika: 14.1.2025 klo 17-19.00 

Paikka: Pelkosenniemen kunnantalon valtuustosali 

 

Vt. kunnanjohtaja Lauri Leh�nen toivo� osallistujat tervetulleeksi ja esiteli illan pääteeman, joka koski 
kunnan kiinteistöjä ja niiden käytöä. 

Yleises� kunnan haasteena ovat tyhjillään olevat ja tyhjäksi jäävät huonokuntoiset kiinteistöt, jotka 
rasitavat kunnan talouta. Järkevänä toimenpiteenä nähdään toimintojen keskitäminen yhteen 
peruskorjatavaan kohteeseen, jossa �latarpeet huomioidaan erilaisille käytäjäryhmille. Vanhojen 

kiinteistöjen purkaminen ja toimintojen keskitäminen peruskorjauksen muodossa edellytää kunnalta 
talouden näkökulmasta tulopuolen kasvatamista. Vanhoista ja tyhjilleen jäävistä kiinteistöistä tulisi luopua 
porrastetus� joko purkamalla tai myymällä. Kuntalaisten toiveena on ollut, etä tyhjien kiinteistöjen piha-

alueet pidetäisiin siis�nä.  

Keskustelua vanhasta päiväkodista: 
Kysymyksiä heräsi vanhan päiväkodin kunnosta ja rakenteesta. Vanha päiväko� on huonokuntoinen ja 
kärsinyt mitavista vesivahingoista. Rakennus on rakenteeltaan lautarunkoinen. Korjausvelka on suuri. 
Päiväkodissa on pidety peruslämpöä päällä. Kuntalaisilta on tullut ehdotusta päiväkodin kunnostamisesta 
museoksi. Päiväkodilla on historiallista arvoa kuntalaisten ajatuksissa. 

Keskustelua Niemen koulusta: 
Rakennuksena ja �loiltaan keskitämistä ajatellen parhaiten tarpeisiin vastaava kohde. Niemen koululle on 

mahdollista sijoitaa kuntalaisten haluamia toimintoja kuten museo, kuntosali, kirpputori, järjestö�la, 
kansalaisopisto sekä vuokratyö�loja. Tarkemmin �latarpeita selvitetään, kun kunnan kiinteistösuunnitelma 
valmistuu ja toimintojen keskitämisen suunnitelussa päästään etenemään. Kunnan vuoden 2025 
talousarviossa on linjatu peruskorjauksen aloitamista vuosille 2026 ja 2027. 

Keskustelua kirkonkylän asuntokannasta: 
Kirkonkylän asuntokanta on vanhaa. Vanhimmista asunnoista tulisi luopua ja rakentaa uuta �lalle. Kunnan 
kannalta paras vaihtoehto olisi, jos asuntokannan uusimiseen löytyisi ulkopuolinen taho esimerkiksi uuden 
rivitalon rakentamisen muodossa. Kunnassa hyväksytyn asumisen kehitämissuunnitelman mukaises� 
tällaisessa tapauksessa kunta olisi sitoutumassa ja lähdössä hankkeeseen mukaan mahdollisuuksien 
mukaan. Kunnan osalta uuden rivitalon hankesuunnitelma kirkonkylälle on käynnistymässä. Asumisen 

kehitämissuunnitelma löytyy linkistä:  

htps://pelkosenniemi.fi/asuminen-ja-ymparisto/asumisen-kehitaminen/  

Keskustelua Pyhäjärven kylän Vainion �lasta: 
Pyhäjärven koulu kylätaloksi- hanketa on haetu Leaderiltä kunnan toimesta. Kyläläiset osallistuisivat 
hankkeeseen talkoovoimin.  

  

https://pelkosenniemi.fi/asuminen-ja-ymparisto/asumisen-kehittaminen/


 
Keskustelua ”Isojen pir�en kylät – Pelkosenniemen kultuuriympäristöohjelma” -teoksesta:  
Tilaisuudessa suositel�in tutustumaan oheiseen teokseen, jossa esitellään perus�edot Pelkosenniemen 

rakennetun ympäristön ja arkeologisen kultuuriperinnön nyky�lanteesta vuodelta 
2013. htps://helda.helsinki.fi/items/d�2115c-c4a6-4de5-8981-62a73e875480  

Keskustelua ja toiveita muista aiheista: 
Kuntalaisilta heräsi kysymys päätöksistä valitamisesta. Kuntalaisten vinkkinä oli, etä kunta valitsisi 
kunnanjohtajan, joka toimii sovitelijana ja yhteisymmärryksen rakentajana koh� parempaa tulevaisuuta. 

Kilpiaavan lintutorni. Lintutorni pyritään rakentamaan talven 2025 aikana. Lintutornin kamera on 
huolletavana. 

Sokanaavan rei� ja lintutorni. Metsähallituksen omistuksessa. Metsähallituksella on talouspaineita, ja he 
ovat priorisoineet kohteidensa ylläpitoa ja huoltoa. Mahdollista vapaaehtoisapua kohteen ylläpitoon 
voidaan kartoitaa. 

Kirkonkylän ladut. Vähälumisen alkutalven johdosta latujen teko on viivästynyt. Latuhuolto toteutetaan 

kunnan kiinteistönhoidon toimesta. Latujen seurantaa varten kunta on otamassa käytöön Infogis-palvelua, 
jossa näkyy reaaliaikainen latu�lanne. Kuntalaisilta tuli toive, etä latu�lanne olisi näkyvissä myös 
kunnantalon infotaululla. Myös sauvakävely/pyörärei�ä toivo�in. Kunta toivoo ymmärrystä latuasiassa ja 
pyrkii hoitamaan latuja parhaansa mukaan. 

Koulun takana oleva esteetön ympärysrei�. Lopullinen pinnan tasaus esteetömäksi on kunnan 
investoin�ohjelmassa vuodelle 2025. 

Kaukalon käymälä�lat. Käymälä�loihin toivo�in eko-käymälää kaukalon käytäjille. 

Vainion �lalle parkkipaikka hiihtäjille. Hiihtäjille aurataan parkkipaikka Vainion �lan pihaan, josta on suora 
yhteys ladulle. 
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